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Der blev afviklet 

ordinært skolebestyrelsesmøde torsdag d. 15.nov. 2022 kl. 17 – 19, mødelokale 2 /adm. 
 

Deltagere 

Forældrerepræsentanter 

- Anka Sonne (forperson) 

- Dennis Daugaard (næstforperson) 

- Susanne Ager Höy 

- Kim Pedersen 

 

- Peter Vomb   

- Anne Jensen 

- Ela Nowicka 

 

 

Elevrepræsentanter 

- Silas Jenne Strand, 7A  - Jonas Lyng Bojesen, 7A

 

Medarbejderrepræsentanter 

- Lykke Rømer - Lena Stærke 

 

Ledelsesrepræsentanter 

- Pernille Rigstad (skoleleder) - Julie Kjær Johansen (leder af gruppe 1) 

 

Fraværende: 

Julie, i Julies fravær er Lena referent. Peter Vomb er fraværende, Anette deltager ikke 

pga sygdom. Dennis Daugaard er fraværende, Diana kan ikke deltage. Lykke Rømer er 

fraværende, ingen suppleant deltager. Kim deltog fra kl. 17.12 under punkt 2. 
 

 

 

-  

Referat 
Punkt Tid Emne 

Hvad handler punktet om, til orientering (O), 
dftelse (D) eller beslutning (B) 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, 
angivelse af evt. deadline. 

Formidling 

1 1700 Godkendelse af dagsorden (B) Dagsorden godkendt uden bemærkninger.  

2 1705 Meddelelser (O) 
- Fra forperson 
- Fra øvrige medlemmer, særligt 

eleverne 
- Fra ledelsen 

 

-Bestyrelsen har fået en henvendelse fra en forældre der 
ønsker at skolebestyrelsen tager stilling til mængden af 
anderledes dage, da mængden af anderledes dage presser 
vedkommendes børn, så de ikke kan deltage i skolens aktivi-
teter. Det kunne evt være et tema for det årlige tilsyn og kan 
også tages op på et kommende møde.  
-Silas har sammen med tre andre været til DSEs landskonfe-
rence. Silas fortalte om deres oplevelse med elever fra hele 
landet. 
-PRI: barselsvikariat på lærersiden er besat. Pau-
barselsvikariatet er slået op og der er god interesse. Mellem-
lederstillingen er slået op og håbes besat pr 1. januar. Chri-
stina stopper d. 30. nov. som leder af gruppe 2 på HRS. 
Trivslen blandt eleverne på HRS ligger rigtig fint (over gen-
nemsnittet). Uagtet det arbejder vi stadig på at sikre god 
trivsel for vores elever. I personalegruppen har vi lige nu 
særligt fokus på at blive bedre til at spotte tegn på mistrivsel 
hos skolens børn fra hjem med psykisk syge forældre samt 
børn der er i mistrivsel måske på grund af overgreb. 

 

3 1720 Mælkeordning på HRS (O/B) Der har været en forældrehenvendelse med ønske om en  
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- Baggrund for ønsket 
- Bestyrelsen tager stilling til ønsket, 

herunder næste skridt i evt. proces 
 

mælkeordning på skolen. 
Bestyrelsen ønsker ikke at støtte en mælkeordning, da det 
ikke er en af skolens kerneopgaver. Det vil ligeledes være 
med til at lave en social skævvridning mellem eleverne. Lige 
nu hvor familiers økonomi kan være ekstra presset, vil det 
ikke være godt, da det ville koste ca 90 kroner pr barn pr 
måned. 
Der er heller ingen sundhedsmæssige argumenter for at 
indføre mælkeordning.  
PRI melder tilbage til den forældre der har henvendt sig. 
 

4 1730 Høring Fælles Folkeskole Bornholm, proces-
plan for udviklingsplan 2023 – 2026 (O/D/B): 

- Udarbejdelse af høringssvar (svar-
frist d. 14. dec. / ikke d. 30/11) 
 

Bilag 4.1 Høringsmateriale 

Bestyrelsen diskuterede Fælles Folkeskole Bornholms pro-
cesplan for udvikling 2023-2026.  
Bestyrelsen tilslutter sig det forelagte, med et ønske om en 
tidligere inddragelse. Det skal i øvrigt bemærkes at det er 
bekymrende med den store dataindsamling og det resurse-
forbrug det vil medføre. 
Bestyrelsen savner også et større fokus på skole-
hjemsamarbejdet i forslaget.  
 
 

 

5 1740 Arrangementer i forældrekredsen (D/B): 
- Branding & logo-aften, inddragelse 

af forældrene i arbejdet med vær-
dierne: Forslag om arrangement d. 
1/12 kl. 1630 – 1730 

- Lysfest / Midvinterfest d. 2.  fe-
bruar (aften) 

- Arrangement for forældrerådene:  
Forslag om at det lægges i forlæn-
gelse af årsmødet, dvs. d. 15. maj 
fra kl. 20 – 21 (så der er arrange-
ment for forældrene kl. 19 – 21) 
 

-Torsdag den 1. dec. mellem kl.16 og 17 vil vi præsentere 
vores nye logo. Der kommer et på den høje gavl, et på Slusen 
og et på den hvide væg ved skærvegården. Vi forestiller os 
at, elevrådet ved Silas klipper det røde bånd 
Vi vil gerne samle forældrene i salen og tilbyde æbleskiver og 
noget at drikke. Forældrene vil også blive inviteret til at 
deltage i en værdidebat. Vi påtænker også at invitere BSU og 
pressen. 
-Torsdag den 2. februar? om aftenen fejres midvinter med 
lys. Ledelsen arbejder videre med det 
-Bestyrelsen besluttede at forældrerådsarrangementet skal 
starte kl. 19 og efterfølges af bestyrelsens årsmøde 

 

6 1755 Årets tema – tilsynet (D/B): 
- Forslag:  
- Beslutning: 

 
Bilag 6.1 

 

Anka gennemgik de forslag til tilsyn, der er i bilaget. 
Anka foreslog at bestyrelsen ser på trivsel og anderledes 
dage. 
 
Informationsniveau på AULA blev også nævnt som et emne, 
da der er stor forskel på informationsbehov. Vi skal alligevel 
forholde os til skole-hjemsamarbejdet i skolens principper, 
og vil her tage det med. 
 
PRI kommer med et oplæg på et af de to kommende møder. 
 
Er der mulighed for at få læst op inde på AULA? 

 

7 1805 En trafikpolitik for HRS 
- Baggrund  
- Dialog 
- Beslutning om næste skridt 

 
Bilag 7.1 Trafikpolitik kom godt i gang 
Bilag 7.2 Trafikpolitik 2018 et eksempel 
 

Punktet udsættes til næste møde.  

8 1815 Værdiregelsættet – dialog omkring værdier, 
bestyrelsen finder væsentlige og som skal 
være grundlaget for skolekulturen og der-
med børnesynet på HRS (D/B): 

- Oplæg 
- Hvilke værdier er vigtige for os 

(makkerarbejde, udvælgelse og 
prioritering) 

- Dialog om udvalgte værdier, priori-
tering af disse 

Bestyrelsen valgte i tre grupper de vigtigste værdier til det 
videre arbejde. Personalet og elevrådet skal igennem samme 
proces. 
Vi skal arbejde videre med dette og ende ud med et værdire-
gelsæt når vi når sommer. 
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Bilag 8.1 Værdiudsagn fra Brandingseminari-
et d. 30. marts 2022 (vil følge) 
Bilag 8.2 Procesplan nyt værdiregelsæt 
 

9 1845 Seneste budgetopfølgning (O/D) 
 
Bilag 9.1 – Budgetopfølgning prognoseark 
primo november 
Bilag 9.2 – Budgetopfølgning opgørelse 
 

Seneste budgetopfølgning blev gennemgået og det blev 
konfirmeret, at skolen kan indkøbe inventar, så der ender 
med at stå ca. 200.000 på bundlinjen 

 

10  Den gode Historie (O/B)                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         Logoet er på vej. Værdiarbejdet er i gang. 
Edison har vi elever ovre til. Vi har haft fire elever med til 
DSE-møde. Midvinterfest. 

 

11  Evt. (O)   

12  Til kommende møde(-r) (B) 
- Ordinært møde d. 12. dec. 2022 
- Efterfølgende møder 

 

  

13 1855 Godkendelse af referat (B) Godkendt.   

Lena Stærke d. 15. Nov. 2022 

Mødet slut kl. 19:00 


